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Joakim Larsson (M)                       Christopher Ödmann (MP)                    

Ordförande                            Vice ordförande   

                                                       

Närvarande: 

 : Ledamöter

Joakim Larsson (M), ordförande                     

Christopher Ödmann (MP),                  vice ordförande

Olle Andretzky (M) 

Birgitta Breile (M) 

Kitty Ericsson (M) 

Lisbeth Crabo Ljungman (M)  

Helen Jäderlund Eckardt (FP) 

Mirja Räihä (S) 

Gabriel Marawgeh (S) 

Norma Aranda de Gutiérrez (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Torun Boucher (V) 

 

                       Ersättare:

Helena Bonnier (M) 

Marianne Pettersson (M) 
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Inga-Lill Persson (FP) 

Hanna Gerdes (FP) 

Magnus Nilsson (S) 

Catarina Carbell (S) 

Manlio Palocci (S) 

Sarah Johansson (MP)  

Brit Rundberg (V) 

 

  Förhinder:

Ledamoten Dennis Wedin (M) samt ersättarna: Mathias Hellichius 

(M), Elisabeth Bäckström (M), Madeleine Sjöhage (C) och Anders 

Ödmark (MP). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Helena Bonnier (M) för Dennis Wedin (M) 

 

Närvarande tjänstemän:  

Förvaltningschefen Eva Frunk Lind, avdelningscheferna Marianne 

Silvén-Hedenström, Raili Karlsson och AnnMarie Ståhl, biträdande 

avdelningschefer Marita Åkersten och Jonas Wilhelmsson, 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt borgarrådssekreteraren 

Helena Söderblom och biträdande borgarrådssekreteraren Patrik 

Ljungman.  

 

 

§ 1 Närvarande 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans 

med ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 20 maj 2014 har  

justerats den 26 maj 2014.  

 

Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

Anmäls frågor från ledamoten Torun Boucher (V) som ligger i 

samband med ärendet § 12 ”Uppföljning av stadens LEX Sarah 

rapportering 2013” och som angår skillnader i tillämpning av Lex 

Sarah i äldreomsorgen i verksamheter som bedrivs i egen regi och 

som bedrivs i privat regi, och särskilt beträffande hantering av 

anmälningar enligt Lex Sarah som går vidare till Inspektion för 

Vård och Omsorg vid Socialstyrelsen (IVO). 

 

Inga fler frågor anmäls och därefter fastställs dagordningen. 

 

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

Inga skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare inlämnats.  

 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Biträdande avdelningschefen Marita Åkersten informerar om 

införande av det nya digitala systemet för tidregistrering i 

Stockholms stads hemtjänst. Det finns 234 hemtjänstenheter som 

tidregistrerar i Paragå. Det finns i dag 6000 registrerade android 

telefoner i systemet med ca 1 miljon rapporterade besök per månad. 

Totalt har 3415 personer gått en special utbildning om 

tidregistrering och införandefasen avslutas den 30 juni 2014. 

En slutrapport kommer att presenteras för äldrenämnden efter 

sommaren och en utvärdering av projektet görs under våren 2015. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson tar upp att tekniskt ansvar för 

tidregistrering går över till stadsledningskontorets IT-avdelning 

efter 1 juli 2014. Direktören Eva Frunk Lind tillägger att under 

sommaren ska en extern konsult anlitas för att kartlägga och utreda 

vilka fel som drabbar en del utförare vid tidregistrering. I höst 

återkommer förvaltningen med information om den utredningen. 

 

§ 7 Anvisningar gällande bidrag till föreningar som 
stödjer anhöriga till äldre med demenssjukdom 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 731-162/2014 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
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beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten Torun 

Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

anvisningar gällande bidrag till föreningar som stödjer 

anhöriga till äldre med demenssjukdom. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det är viktigt - ja rent av nödvändigt - att så långt möjligt engagera 

anhöriga i omsorgen om personer med demenssjukdom. Utöver det 

anhörigstöd, som sker i stadsdelsförvaltningarnas regi, är det 

angeläget att ge bidrag och annat stöd till föreningar som stödjer 

anhöriga. Detta får inte innebära minskade ambitioner avseende 

vård- och omsorgsboenden och demensteamen inom hemtjänsten 

utan är ett komplement till dessa insatser.  

Samtidigt som anhörigas insatser är viktiga och ges stöd måste vi 

vara observanta på risken att den anhörige själv belastas för hårt och 

blir fysiskt och psykiskt utsliten.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det är bra och viktigt att nämnden tar fram anvisningar för 

bidragsgivning. Men det är minst lika viktigt att bedömningen av 

ansökningarna görs på rättvist och bra sätt samt att utvärdering av 

föreningarnas arbete görs kontinuerligt.” 

 

§ 8 Redovisning av insatser gällande utveckling av 
anhörigstöd 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 540-151/2014 

 

Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med en redovisning av insatser gällande utveckling av 

anhörigstöd. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Stödet till de anhöriga som vårdar eller ger omsorg till en 

närstående behöver bli bättre. Det konstaterar Riksrevisionen i en 

rapport som visar att staten inte gjort tillräckligt för att kommuner 

och landsting ska kunna ge ett gott stöd till de anhöriga.  

Enligt rapporten känner många anhöriga att de ibland måste ta på 

sig ett större ansvar än de skulle vilja eftersom de upplever brister i 

vården och omsorgen. Fler personal och högre kvalitet skulle 

underlätta.  

   

Mycket av anhörighjälpen ges av dem som själva är gamla, oftast 

den närståendes make/maka. Det kan vara ensamt att vara 

anhörigvårdare, och slitsamt när det fyller allt mer av ens tid. Därför 

är det viktigt att det finns korttidsplatser för avlastning. Anhöriga 

som vårdar och stödjer närstående ska ha likvärdiga insatser var i 

staden de än bor.  

 

Antalet personer med hemhjälp har ökat under de senaste 

decennierna i takt med att äldreboenden har lagts ner. Men det har 

inte kompenserats av utökad hemtjänst – sett till antalet 

hjälptimmar. Därav en del av problemet. När beviljad hemtjänst inte 

räcker till tvingas fler anhöriga att hjälpa till att vårda sina 

närstående. Inte bara äldre makar vårdar ibland varandra. Det är 

främst anhöriga i arbetsför ålder som har gått ned i arbetstid för att 

hjälpa en närstående. 
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I ärendet här redovisas insatser gällande utveckling av anhörigstöd. 

Det är bra och viktigt. 

Men handläggarna behöver skapa tydligare rutiner för att bättre leva 

upp till Stockholms stad program för stöd till anhöriga och 

lagstiftningen kring anhörigstöd.   

 

Det skulle vara intressant om staden tog fram statistik över hur 

många anhörigvårdare det finns i staden, samt ålder och hur många 

timmar de vårdar.  

 

Det är viktigt att staden tar sitt ansvar och förbättrar vården så pass 

att anhöriga slipper att ta på sig mer än de fysiskt och psykiskt 

klarar av.”  

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Det viktigaste med allt anhörigstöd är att det finns god tillgång på 

bra och trivsamma avlastningsboenden.  

Utbudet av aktiviteter inom anhörigstödet svarar knappast mot 

inriktningen att stödet ska vara flexibelt och individanpassat. En 

förhållandevis stor del av verksamheterna inom 

stadsdelsnämndernas anhörigstöd är koncentrerat till ett utbud av 

samtal om demens, träffar med andra anhöriga till demenssjuka, 

kaffe, information och studier i demens osv i särskilda träffpunkt-

lokaler.  Lever man nära en demenssjuk och behöver stöd är det inte 

alltid mer fokus på demens i olika former som står på dagordningen 

när man är ledig.  

För ett antal år sedan framställde Äldrecentrum en rapport om 

anhöriga och deras behov. Den byggde på samtal och intervjuer 

med närstående som besökte träffpunkter för anhörigvårdare. Det 

skulle vara intressant att veta vad anhörigvårdare idag anser om 

utbudet av verksamheter.” 

  

§ 9      Förslag till organisatorisk placering av 
anhörigkonsulenter 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 540-163/2014. Ärendet är gemensamt för 

äldrenämnden och socialnämnden. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 
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Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

eget förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut.  

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut: förvaltningens 

förslag som stöds av (M), (FP) och (S), eget förslag till beslut från 

(MP) och eget förslag till beslut från (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten 

för förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP) och (S). 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med förslag till organisatorisk placering av 

anhörigkonsulenter.  

  

Reservation från (MP): 

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP) och hänvisar till eget yrkande: 

”Miljöpartiet yrkar att äldrenämnden beslutar att utveckla 

nuvarande organisation med anhörigkonsulenterna placerade i 

stadsdelsnämnderna. 

Det är med stark skepsis vi ser att uppgifter successivt förs från 

stadsdelsnämnderna till centrala organ eller regionala 

samverkansformer. 

Det framgår inte varför avdelningscheferna, och inte 

anhörigkonsulenterna själva, givits möjlighet att i enkätform ge 

synpunkter på organisationen. 

Nackdelarna med en regionalisering kan, enligt avdelningscheferna 

och anhörigkonsulenterna, vara att anhörigkonsulenten kommer 

långt från stadsdelen och tappar lokal förankring och närheten till 

målgrupperna samt risk för ökad restid för att nå målgrupperna. 

Vi tror att anhörigstödet kan utvecklas bättre, för att uppfylla 

intentionerna om ett individualiserat, flexibelt och kvalitativt stöd, 

om nuvarande organisation bibehålls samtidigt som det görs en 

satsning på samarbetet anhörigkonsulenterna och 

stadsdelsförvaltningarna emellan.” 
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Reservation från (V): 

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och 

hänvisar till eget yrkande: 

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden avslår förvaltningens förslag 

till organisatorisk placering av anhörigkonsulenterna. 

 

Äldreförvaltningen har haft i uppdrag att utreda 

anhörigkonsulenternas organisation i staden med inriktning mot en 

regionalisering. Regional placering i fyra regioner föreslås och 

genomförandet överlämnas till stadsdelsnämnderna.  

 

Vänsterpartiet menar att det är viktigt att det finns 

anhörigkonsulenter placerade ute i stadsdelsnämnderna. Det 

samarbete och erfarenhetsutbyte som idag utvecklats kan 

formaliseras och säkras utan en organisationsförändring.  

Vi avråder därför från en regionalisering av anhörigkonsulenter. 

 

Den moderatledda alliansen har under snart två mandatperioder allt 

mer avlövat stadsdelarna. Det är nu dags att bryta den trenden och 

tvärtom börja förstärka stadsdelarna igen. Stadsdelen är den absolut 

enklaste och naturligaste kontakten för medborgarna, den enklaste 

ingången också till ansvariga politiker. Men idag har dessa politiker 

snart inget ansvar alls och organisationen för medborgarna har blivit 

allt diffusare och mer svåråtkomlig.”  

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Det finns säkert goda skäl att göra den organisatoriska placeringen. 

Men det är ändå intressant att även fundera på vem det är som leder 

verksamheten inom regionen. Det framgår inte heller av underlaget 

om antalet anhörigkonsulenter kommer att vara den samma som nu 

eller om den organisatoriska förändringen även gör att antalet 

minskar. 

Om faller är att antalet minskar så måste konsekvenserna belysas 

noga.” 

 

§ 10    Uppdragsbeskrivning för vård- och 
omsorgsboende i egen regi 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 310-174/2014 

 

Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 

beslut med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

eget förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns tre förslag till beslut: förvaltningens 

förslag som stöds av (M), (FP) och (S), eget förslag till beslut från 

(MP) och eget förslag till beslut från (V). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten 

för förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP) och (S). 

 

 Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande till en stadsgemensam 

uppdragsbeskrivning för egen regiverksamhet. 

 

2. Äldrenämnden ger äldreförvaltningen i uppdrag att 

tillsammans med stadsdelsförvaltningarna, i samband 

med revidering av förfrågningsunderlaget för vård- och 

omsorgsboenden, kontinuerligt revidera underlag till 

uppdragsbeskrivningar. 

  

Reservation från (MP): 

Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Christopher Ödmann 

m.fl. (MP) och hänvisar till eget yrkande: 

”Miljöpartiet yrkar att äldrenämnden avslår förslaget till 

uppdragsbeskrivning. 

 

Uppdragsbeskrivningar för verksamheter i egen regi ska inte 

utarbetas utan styrning, och uppföljning ska göras inom ramen för 

nuvarande system: Verksamhetsuppföljningar görs som hittills och 

uppföljning sker enligt Integrerad Ledningssystem (ILS) på alla 

nivåer och vid tertialrapporter och i verksamhetsberättelse. Det som 

bör övervägas är att även upphandlade utförare rapporterar i ILS på 

samma sätt som stadens egen verksamheter. 

Uppföljningen ska vara bra men behöver inte byråkratiseras. Varje 

nämnd tar fram verksamhetsplaner utifrån riktlinjer och budget. 
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Stadens verksamheter ska bedrivas enligt nämndens demokratiskt 

fattade beslut, målen konkretiseras på enhetsnivå och resultatet 

återkopplas till nämnden i enlighet med stadens planerings- och 

uppföljningssystem (ILS).  

Däremot kan dialogen mellan verksamheter och nämnd utökas. Att 

efterlikna näringslivet i en demokratiskt styrd verksamhet gör det 

politiska ansvaret diffust. Medborgarna betraktas som kunder trots 

att välfärden inte fungerar som en marknad.” 

 

Reservation från (V): 

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och 

hänvisar till eget yrkande: 

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden avslår förslaget till en 

stadsgemensam uppdragsbeskrivning för egen regiverksamhet. 

 

I enlighet med Vänsterpartiets reservation i kommunstyrelsen den 

28 november 2012 så avslår Vänsterpartiet dagens ärende. I vår 

reservation framförde vi då att överenskommelser för verksamheter 

i egen regi inte ska tas fram, utan styrning och uppföljning ska 

göras inom ramen för nuvarande system.  

Vi anser inte att uppdragsbeskrivningar för verksamheter i egen regi 

är nödvändiga. Uppföljningen ska vara bra men behöver inte 

byråkratiseras. Varje nämnd tar fram verk-samhetsplaner utifrån 

riktlinjer och budget. Stadens verksamheter ska bedrivas enligt 

nämndens demokratiskt fattade beslut, målen konkretiseras på 

enhetsnivå och resultatet återkopplas till nämnden. Däremot kan 

dialogen mellan verksamheter och nämnd utökas. Att efterlikna 

näringslivet i en demokratiskt styrd verksamhet gör det politiska 

ansvaret diffust. Medborgarna betraktas som kunder, fast välfärden 

inte fungerar som en marknad. Ansvaret för nedskärningar blir inte 

lika tydligt för medborgarna.  

Den omfattande konkurrensutsättningen som har pågått sedan 2007, 

där staden reglerat förhållanden i avtal, har inte gett någon 

kvalitetsförbättring.” 

 

§ 11    Uppföljning av medel för ökad bemanning inom 
demensboenden 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-177/2014 

  

Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja 

Räihä m.fl. (S) och ledamoten Torun Boucher (V) anmäler egna 

särskilda uttalanden, var för sig. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

medel för ökad bemanning inom demensboenden för år 

2013. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det är bra att den tidsbegränsade resursförstärkningen till 

demensboendena nu permanentas. Det har skett i och med att det 

nya ersättningssystemet för vård- och omsorgsboende införs. För att 

i detta sammanhang bedöma effekterna för utförarnas vård och 

omsorg om dementa ser vi fram mot en utvärdering av det nya 

ersättningssystemet.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Uppföljningen visar med all tydlighet att det behövs mer resurser 

inom demensvården. De extra anslagen som har gått till 

verksamheterna har höjt kvaliteten av omsorgen.  

Dock väcker ärendet en del frågetecken för framtiden. De extra 

anslagen finns nu i budgeten och då undrar vi givetvis hur 

bemanningen kommer att följas upp framöver.  

Hur kan vi garantera att pengarna även framöver går till att förstärka 

bemanningen? Vi kan nog också konstatera att många av de 

anställningar som har möjliggjorts av de extra pengarna är 

visstidsanställningar och väldigt ofta på deltid. 

Därför är det viktigt att förvaltningen framöver följer upp 

bemanningssituationen inom demensboenden och återrapporterar 

till nämnden.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Vänsterpartiet tycker det är bra att ersättningen för ökad 

bemanning nu inkluderas i den ordinarie ersättningen. 
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Äldreförvaltningens uppföljning visar att ersättningen fått effekt, att 

bemanningen utökats och att merparten av enheterna kommer att 

permanenta den utökade bemanningen när ersättningen inkluderas i 

den ordinarie ersättningen.  

Vänsterpartiet vill understryka vikten av att vi får en uppföljning 

även framgent. Om ersättningen nu kommer alla till godo förutsätter 

vi att bemanningen också förbättras på alla boenden, och det blir då 

viktigt att följa upp de boenden som inte ännu utnyttjat denna 

möjlighet.”  

 

§ 12    Uppföljning av stadens Lex Sarah rapportering för 
år 2013 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-180/2014. Ärendet är gemensamt för 

äldrenämnden och socialnämnden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande 

med instämmande av ledamoten Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande med stadsdelsnämndernas och berörda 

övriga nämnders redovisning av inkomna rapporter 

enligt Lex Sarah för år 2013 och överlämnar det till 

kommunfullmäktige. 

 

2. Äldrenämnden delger ärendet till stadsdelsnämnderna 

och berörda övriga nämnder för kännedom. 

 



 Protokoll 

Sida 13 (15)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 10 juni 2014 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Ärendet ger en värdefull överblick. Men vad som är 

otillfredsställande är vetskapen att det sannolikt finns händelser och 

förhållanden som bör anmälas och rapporteras men som inte blir 

rapporterade. Det finns inte tillräckliga incitament för att anmäla 

förhållanden som antyder kvalitetsbrister i det egna handlandet. 

 

Rapporteringen är ojämnt fördelad mellan olika 

verksamhetsområden. De som rapporterar minst är privata 

hemtjänstföretag, visar en granskning av Lex Sarah som 

Kommunalarbetaren gjort. Inspektionen för vård och omsorg (IVO), 

tror inte att antalet rapporter helt avspeglar verkligheten. Risk finns 

t.ex. för att hemtjänstutförare undviker att göra Lex Sarah-rapporter 

och anmälningar av rädsla för att mista kunder.  

 

Frågan är om inte den som är rapporteringsskyldig borde få lämna 

en Lex Sarah-anmälan anonymt. Det är också av stor vikt att full 

meddelarfrihet införs hos samtliga utförare av äldreomsorg i 

Stockholms stad.” 

 

Särskilt uttalande från (S) och (V): 

”Vi kan konstatera av de siffror som presenteras i rapporten att en 

högre andel ärenden hos de privata utförarna går till IVO än antalet 

ärenden hos de kommunala utförarna. Därmed är det viktigt att titta 

på anledningen till detta. 

Lex-Sarah anmälningar borde i större utsträckning användas till 

systematiskt förbättringsarbete, precis så som all avvikelsehantering 

och Lex-Maria anmälningar också borde göra. En gemensam mall 

för rapportering och åtgärder vore att föredra framöver.” 

 

§ 13    Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för maj 2014  

Ärendet 

Föreligger ärende dnr 122-94/2014  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 



 Protokoll 

Sida 14 (15)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 10 juni 2014 

 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger förvaltningens anmälan av ekonomisk 

månadsrapport för tiden till och med den 31 maj 2014 till 

handlingarna. 

 

§ 14    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 3 juni 2014 

Föreligger protokoll nr 6 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 3 juni 2014. 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 15    Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor från 
den 4 juni 2014 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från den 4 juni 2014. 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

§ 16    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens råd 
för funktionshinderfrågor från den 22 april och från 
den 19 maj 2014 

Föreligger två protokoll från kommunstyrelsens råd för 

funktionshinderfrågor från den 22 april och den 19 maj 2014. 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 



 Protokoll 

Sida 15 (15)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 10 juni 2014 

 

§ 17    Anmälan av branschrådets protokoll från            
den 9 maj 2014 

Föreligger protokoll från branschrådets möte den 9 maj 2014. 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 18    Anmälan av postlista för tiden från och med     
2014-05-01 till och med 2014-05-31 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för maj 2014.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 19    Övriga frågor 

Eva Frunk Lind besvarar frågor från ledamoten Torun Boucher (V) 

anmälda under § 4 angående Lex-Sarah och tar upp att både 

kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) och socialnämndens, 

äldrenämndens och överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor har behandlat ärendet § 12 på sina 

sammanträden och överlämnat sina synpunkter i egna yttranden.  

 

Ordföranden Joakim Larsson (M) tackar för fint samarbete under 

vårterminen och tillönskar alla trevlig sommar. 

Sommarhälsningarna återgäldas av vice ordföranden Christopher 

Ödmann (MP) och direktören Eva Frunk Lind. 

 

Nästa sammanträde äger rum den 23 september 2014 i 

Bråvallasalen. 

 

 

 

Vid protokollet  

 

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 

 


